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Studienævn for Cand.negot.-studier 

Referat af møde den 15. december 2022 

Romeo, 13:00-15:00 
 
Tilstede: 
Studienævn: Rasmus Nielsen, Christian Heyde-Petersen, Klaus Geyer, Søs 
Elisabeth Syberg Verhoef, Emma Fry Kjær og Karoline Puggaard Olsen. 
Andre: Studiesekretær Jette Sieron, studiesekretær Signe Østergaard 
Christensen (deltog frem til kl. 14:30 under behandlingen af punkt 8.2) og 
studienævnssekretær Mia Fenat (referent). 
Afbud: Alev Kuruoglu, Didde Møller Lauridsen og Elvira Mikkeline Nordgren 
Pedersen. 
Gæst: Chefkonsulent i Djøf, Carsten Nielsen (14:25-14:35). 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 24. november 2022 har været sendt til skriftlig 

godkendelse hos studienævnets medlemmer. Referatet blev 

sammen med det fortrolige referat af 24. november 2022 godkendt 

på mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a Studienævnsformanden oplyste indledningsvist, at dagens møde 

var blevet rykket en time frem pga. forsinkelse i optagelserne af 

testimonials til brug for rekruttering af nye Negot.-studerende.  

 

3.a.1 Formanden orienterede herefter om SDU valg – valggruppe III 

(studerende) vedr. Cand.negot.-studier. På grund af fejl i opstillingen 

af kandidater er der indsendt anmodning om rektoral udpegning.   

 

3.a.2 Der er kommet ny institutstruktur på Det Humanistiske Fakultet 

og formanden orienterede om høringsprocesserne, der har været og 

som har resulteret i, at der fra det nye år bliver etableret to institutter. 

Det er positivt, at alle sprogfolk er samlet på samme institut, der dog 

bliver stort.  

 

3.a.3 Fra og med 2023 bliver studienævnets annuum kraftigt 

reduceret, pga. generelle besparelser. Dette medfører, at budgettet 

kommer til at se anderledes ud end tidligere.  

 



 

 

   

 

Side 2 

3.a.4 Formanden orienterede overordnet om 

uddannelsesregnskabet, der udregnes efter et særligt 

taxametersystem. Det ser fint ud for Negot., der er et af kun to takst-

1-studier med positive tal. Øvrige studier på HUM rapporterer om 

underskud. 

 

3.b De studerende 

Studenterrepræsentanterne rapporterede om, at deres undervisning 

ikke er samlet, men derimod skemalagt hver dag. Dette er 

ødelæggende i forhold til employabiliteten, da det er svært at finde 

relevante studiejobs.  

 

Studiesekretær Signe Østergaard Christensen kommenterede, at 

undervisning i obligatoriske fag skemalægges ud fra princippet om, 

at der skal være en skemafri dag, om muligt. Der kan ikke tages 

hensyn til valgfag.  

 

3.c Andre 

Christian Heyde-Petersen oplyste, at han for nyligt har deltaget i en 

alumnedag på Skt. Knuds Gymnasium, hvor gymnasieeleverne var 

kommet med god respons.  

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 10 

sager.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

Studienævnet godkendte reeksamensplan V22/23 BA negot.-

uddannelsen.  

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

Intet til punktet. 

 

7. Sager til behandling: Studieordninger 

7.1 Studienævnet fortsatte behandlingen af forslag til ændring i 

sprogfag BA negot. med engelsk. Christian Heyde-Petersen oplyste, 

at Engelsk-gruppen har brug for at gentænke eksamensformerne. 

Studienævnet besluttede på baggrund heraf at udsætte 

behandlingen af punktet til januar 2023.  

 

7.2 Studienævnet fortsatte behandlingen af forslag til ændring i 

sprogfag BA-negot.med tysk. Tyskgruppen har modtaget Negot.’s 
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høringssvar fra sidste studienævnsmøde, og vil vende tilbage til 

studienævnet efter videre drøftelse.  

 

Studienævnet besluttede, at den eksterne censur i faget Tekster i 

brug (tysk) skal fjernes, da BA negot.-uddannelsen (tysk) har for 

meget ekstern censur. Beslutningen er dog betinget af, at det kan 

lade sig gøre i forhold til fagets samdriftskode. Der vil blive fulgt op 

på dette hos Fakultetet.  

7.3 Studienævnet behandlede overgangsbestemmelser og 

kassogrammer. Disse blev i udgangspunktet godkendt af 

studienævnet. Dog kan der komme mindre justeringer alt efter 

studienævnets behandling af færdige fagbeskrivelser fra engelsk- og 

tyskgruppen.  

7.4 Studienævnet behandlede legalitetstjek og ansøgning om 

dispensation. Disse blev i udgangspunktet godkendt af 

studienævnet, der dog afventer indsendelse af færdige 

fagbeskrivelser fra engelsk- og tyskgruppen.  

7.5 Studienævnet behandlede studieordningens tekstdele BA. Denne 

blev i udgangspunktet godkendt, men studienævnet afventer 

indsendelse af færdige fagbeskrivelser fra engelsk- og tyskgruppen. 

Endelig godkendelse af studieordningens tekstdele KA udsættes til 

næste møde.   

7.6 Studienævnet behandlede høring samt opfølgning på Forslag til 

sideomfang for speciale og masterprojekt ved flere studerende samt 

omfang af vejledning for flere studerende ved bachelorprojekt, 

speciale og masterprojekt. Studienævnet godkendte høringen.  

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

8.1 Studienævnet gennemgik orientering om plagiatsager for 

eksamensterminen V21/22 og S22. Der er samlet set mange sager, 

men der er ikke noget at være bekymret for i forhold til Negot., der 

har få sager.  

 

8.2 Studienævnet ønsker at fokusere på styrkelse af rekruttering af 

ansøgere til Negot.-uddannelsen og besluttede derfor at nedsætte tre 

arbejdsgrupper til arbejdet hermed: 

- en arbejdsgruppe, der har særligt fokus på optagelse på BA negot.-

med tysk, fokusområde f.eks. Sønderjylland: Klaus Geyer, Karoline 

Puggaard Olesen og hvis muligt, Didde Møller Lauridsen.  
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- en arbejdsgruppe, der har særligt fokus på Odense: Christian 

Heyde-Petersen, Emma Fry Kjær og Søs Elisabeth Syberg Verhoef, 

evt. i samarbejde med United Negot.er. 

- en arbejdsgruppe, der har særligt fokus på Fyn: Rasmus Nielsen, 

hvis muligt Elvira Mikkeline Nordgren og nye 

studenterrepræsentanter fra 2023.   

 

Arbejdsgrupperne skal på studienævnsmødet i januar 2023 

fremlægge deres plan for, hvordan de vil gribe rekrutteringen an samt 

hvilke gymnasier, handelsskoler m.m., de vil besøge.  

 

14:25-14:35: Studienævnsformanden inviterede Carsten Nielsen, 

Chefkonsulent i Djøf til at fortælle om dagens filmoptagelser, der skal 

bruges til rekruttering af ansøgere til Negot.-uddannelsen.  

 

8.3 Studienævnet gennemgik adgangskravene til BA-negot.-

uddannelsen, og besluttede at bevare de nuværende.   

 

9. Andre sager til behandling 

9. 1 Studienævnsformanden orienterede om sin beslutning om at de 

resterende midler fra Employabilitetspuljen (ca. 9000 DKK) bruges til 

ansættelse af de to faglige vejledere til at gøre Negot.’s 

Instagramprofil klar til Åbent Hus og rekruttering. Formanden spurgte 

studienævnets medlemmer, om de kunne bakke op om denne 

beslutning, hvilket de kunne.   

  

10 Eventuelt 

10.1 Emma Fry Kjær oplyste, at eksamen i Videnskabsteori 1 endnu 

ikke fremgår i Digitaleksamen. Formanden kommenterede, at han vil 

følge op på dette ved den ansvarlige studiesekretær.    

 
Mødet sluttede kl. 14:45.   
 
 
 
 
Rasmus Nielsen                     /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand     /                     Studienævnssekretær 
 


